
Dějiny jsou také to, co máme dělat

K diskusi na téma Konec dějin, nebo nové století válek? se sešla silná
sestava hostů. Jednou z podotázek bylo, zda dějiny mají nějaký smysl.
Zatímco pánové kolem ní rozvážně kroužili a každý po svém nahlédl,
že dějiny nějaký smysl mají, sinoložka Olga Lomová skočila hned
v úvodu do tématu slovy „jsem naprosto přesvědčená, že dějiny žádný
smysl nemají.“ Bylo zřejmé, kdo bude dávat diskusi potřebnou šťávu.

Pro ekonoma Tomáše Sedláčka a filosofa Václava Němce šlo o
historickou debatu. Po řadě diskusních setkání, při kterých optimismus
prvního stran vývoje lidstva narážel na určitý pesimismus druhého,
dospěli k závěru, že jsou v tomto punktu vlastně názorově na stejné
lodi. Gratulujeme!

Pedagog a filosof Daniel Kroupa odkázal do patřičných mezí historiky,
když řekl, že jim patří jen minulá část dějin. „Měli bychom si být
vědomi, že dějiny jsou také tím, co děláme nyní a co máme dělat. Co
poznáváme jako naši povinnost, co máme dělat a jak se máme
v daných situacích zachovat.“ V sále byste při jeho slovech slyšeli
spadnout špendlík.

Je radost sledovat, jak Mikuláš Minář moderátorsky roste. Pokud by se
Václav Moravec zítra rozhodl ukončit moderování politických diskusí
v České televizi, mohl by mít důstojného nástupce.
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